
Mārupes novada pašvaldības Apkaimju konsultatīvās padomes 

sanāksmes 

PROTOKOLS Nr. 4/2023 
 

DATUMS: 2023. gada 31. oktobris 

SĒDE SĀKAS: plkst. 17:00  

VIETA: notiek klātienē: Jauniešu centrs “Hēlijs”, Dreimaņu iela 12, Mārupe. 

 

Sanāksmē piedalās apkaimju konsultatīvās padomes locekļi: 

 

1) Kaspars Rimša, padomes priekšsēdētājs; Salas apkaime; 

2) Ilze Krēmere, Mārupes novada pašvaldības izpilddirektora vietniece; 

3) Aleksejs Nipers, Mārupes novada iedzīvotājs; Tēriņu apkaime; 

4) Ints Pīrāgs, Mārupes novada iedzīvotājs; Jaunmārupes apkaime 

5) Inuta Šaroka, Mārupes novada pašvaldības, Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta 

aģentūra, direktore; 

6) Ginta Šenfelde, Mārupes novada iedzīvotāja; Salas apkaime; 

7) Guntis Ruskis, Mārupes novada iedzīvotājs, Tīraines apkaime 

8) Ilze Bērziņa, Mārupes novada iedzīvotāja, Dzilnuciema apkaime; 

9) Ilze Zariņa, pārstāv- Liānu Putniņu, Biedrība “Mārupes uzņēmēji”; 

10) Gints Bērze, Mārupes novada iedzīvotājs; Babītes apkaime; 

11) Daiga Freimane, Mārupes novada iedzīvotāja; Jaunmārupes apkaime; 

12) Ilze Kamoliņa, Mārupes novada iedzīvotāja; Mārupes apkaime; 

 

Sanāksmē nepiedalās: 

 

13) Līva Ansena, Mārupes novada iedzīvotāja; Salas apkaime; 

14) Gundega Andersone-Grube, Mārupes novada iedzīvotāja;  Dzilnuciema apkaime; 

15) Ieva Lange, Mārupes novada iedzīvotāja; Piņķu apkaime; 

16) Jūlija Stepaņenko, Mārupes novada iedzīvotāja; Babītes apkaime. 

17) Evita Rozīte-Bikše, Mārupes novada pašvaldības īpašumu pārvaldes vadītāja; 

 

Sanāksmē pieaicināti piedalās: 

 

18) Valdis Kārkliņš, Mārupes novada pašvaldības deputāts; 

19) Viktorija Mogiļeviča, Izglītības, kultūras un sporta pārvalde, vadītāja vietnieks sporta 

jautājumos; 

20) Irina Millere, Mārupes novada iedzīvotāja, Vētru apkaime; 

21) Guntis Lībers, Mārupes novada iedzīvotājs, Skultes apkaime; 

22) Liene Zvigure, Mārupes novada iedzīvotāja; 

23) Monta Martīni,  Attīstības un plānošanas pārvaldes, projekta vadītāja; 

24) Ilze Žunde, Mārupes novada pašvaldības, Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta 

aģentūra, mārketinga speciālists; 

25) Iveta Mūrniece, Mārupes novada pašvaldības Attīstības un plānošanas pārvaldes 

vadītāja palīgs. 

 



 

Darba kārtība: 

 

1. Ieskats jauniešu centrā “Hēlijs”, Mārupes pilsētā.  

2. 2022.gada projektu realizācija. Līdzdalības budžeta konkursa sabiedrības balsojuma 

izvērtēšana. Konkursa 2024. gada budžets. 

3. Diskusija- kā nākamgad organizēt apkaimju svētkus, paredzot to jau pašvaldības 

budžetā.  

4. Citi jautājumi: 

• Lielās ielas, Mārupē, gājēju ietve.  

• Prezentācija: “Omnigym” – āra trenažieri.  

• Par skrejriteņu izvietošanas jautājuma sakārtošanu Mārupes novadā. (A.Nipers) 

 

 

1. Ieskats jauniešu centrā “Hēlijs”, Mārupes pilsētā. 

Vecākais jaunatnes lietu speciālists Elīna Krēmere, iepazīstina klātesošos ar jauniešu 

centru “Hēlijs” telpām,  kurā arī  notiek Apkaimju konsultatīvās padomes sanāksme, 

Dreimaņu ielā 12, Mārupē. Uzsver, ka Jauniešu centrs “Hēlijs” ir uzbūvēts pateicoties 

LEADER projektam un 2024.gada aprīlī svinēs divu gadu jubileju. Ceturtdienās centrā 

notiek Mārupes novada Domes jauniešu sēdes. Pašlaik Mārupes jaunieši veido paši savus 

podkāstus. Šogad jaunieši piedalījās Līdzdalības budžeta konkursā ar ideju: Labiekārtot 

esošo sporta un atpūtas teritoriju pie jauniešu centrā “Hēlijs” attīstot sporta aktivitātes. Ilze 

Zariņa izsaka priekšlikumu par āra nojumes būvniecību Dreimaņu ielā 12, kā vietu kur 

pulcēties jauniešiem. 

 

2. 2022.gada projektu realizācija. Līdzdalības budžeta konkursa sabiedrības 

balsojuma izvērtēšana. Konkursa 2024. gada budžets.  

Sanāksmi atklāj un vada K.Rimša. Klātesošie tiek iepazīstināti ar darba kārtības 

jautājumiem. Dod vārdu Ilzei Krēmerei. 

I.Krēmere, sāk, sēdi apmeklē 12 balsstiesīgie padomes locekļi, kvorums ir nodrošināts. 

Sāk ar 2022.gada Līdzdalības budžeta konkursa idejām. Līdzdalības budžeta konkurss 

turpinās jau otro gadu. Pirmajā gadā tika apstiprināti pieci projekti no kuriem četri ir 

realizēti. Uzsver, ka šis ir ļoti labs rezultāts. Prezentē realizētos projektus, trīs izbūvētus 

rotaļu laukumus: Zeltrītu ielā 4, pie Mārupes Valsts ģimnāzijas un Spuņciemā “Krēsliņi”. 

Kā arī ceturtais realizētais projekts: Gājēju ceļa izbūve Rīga-Jelgava pie Jelgavas ceļa. 

Diemžēl Latvijas dzelzceļam ir iekavējušies darbi. Līdz ar to, pašā dzelzceļa posmā, darbi 

vēl pat nav sākušies. Uzsver, ka no Līdzdalības budžeta projekta puses darbi ir pabeigti. 

Par gājēju pāreju informācija tiks noskaidrota.  

Turpina par konkursa apstiprināto piekto konkursa ideju: Babītes ezera Dabas aizsardzības 

plāna izstrāde. Min, ka Dabas aizsardzības plānu izstrāde kopumā ir dabas aizsardzības 

pārvaldes kā valsts funkcija. Šobrīd 80 potenciālo projektu sarakstā, kuriem ir pieejami 

Eiropas fondi, uz šādu plānu izstrādi, Babītes ezers nav iekļauts. Savukārt  Beberbeķu 



dabas parka plāns ir iekļauts. Mārupes novada pašvaldība rosinās iekļaut arī Babītes ezera 

Dabas aizsardzības plāna izstrādi. Šobrīd ir iesniegts viens piedāvājums no potenciālā 

izstrādātāja. Tā kā Līdzdalības budžeta ietvaros finansējums ir tikai 50 000,00 euro, bet 

izmaksas ir daudz augstākas, ir nepieciešams daudz lielāks kopējais finansējums no 

Mārupes novada pašvaldības.  

I.Krēmere turpina par šī gada Līdzdalības budžeta konkursu. Kopā bija iesniegta 51 ideja, 

tas ir divreiz vairāk nekā iepriekšējā gadā. Balsošanai tika nodotas 18 projektu idejas.    

2023.gadā nobalsoja 1064 iedzīvotāji, tas ir nedaudz mazāk nekā 2022.gadā. Uzsver, ka ir 

jāturpina strādāt pie mārketinga, kādā veidā iedzīvotājus informēt par Līdzdalības budžeta 

konkursu. Šobrīd ir apkopoti balsojuma rezultāti. Atgādina nolikuma finansējumu: lielo 

projektu kategorijā – finansējums līdz 100 000,00 euro par vienu projekta ideju, paredzot 

šiem projektiem kopējo budžetu līdz 200 000,00 euro. Mazo projektu kategorijā – 

finansējums līdz 15 000,00 euro par vienu projekta ideju ar kopējo finansējuma atbalstu 

līdz 50 000,00 euro. Līdzdalības budžets kopā 250 000,00 euro. 

Prezentē Līdzdalības budžeta konkursa sabiedrības kopīgo balsojuma tabulu, kā arī 

iepazīstina ar sadalījumu: lielo projektu kategorijā – 12 projekti un mazo projektu 

kategorijā- 6 projekti.  

Lielo projektu kategorijā: 1.vietā- Nojume sporta parkā – slidotavai un hokejam ziemā, 

skrituļošanai, velo braukšanai, futbolam, florbolam, basketbolam, velo polo un citām 

sporta un aktīvās atpūtas aktivitātēm vasarā Tīrainē ar 194 balsīm. 2.vietā- Stāvlaukuma 

sakārtošana, Skultē, ar 163 balsīm. 3.vietā- Publiski pieejamu pludmales volejbola 

laukumu izbūve Jaunmārupē ar 137 balsīm. 

Mazo projektu kategorijā: 1.vietā- Kāpšanas sienas izveide Mārupes novadā ar 66 

balsīm, 2.vietā- Šūpoles bērniem ar īpašām vajadzībām ar 53 balsīm, 3.vietā- Dzeramā 

ūdens brīvkrāns uz Mārupītes gatves promenādes ar 14 balsīm, 4.vietā- Dabiskā pļava 

Mārupes pilsētas centrā ar 13 balsīm, 5.vietā- Pārtikas skapis ar 8 balsīm un 6.vietā- Galda 

spēles Mārupes bibliotēkā ar 4 balsīm. 

 

Turpinājumā, Apkaimju konsultatīvās padomes locekļi, tiek aicināti balsot par iedzīvotāju 

atbalstu ieguvušajiem projektiem un virzīt uz pašvaldības domes sēdi apstiprināšanai un 

finansējuma piešķiršanai. Vienbalsīgi nolemj uz domes sēdi virzīt apstiprināšanai 

sekojošus projektus: lielo projektu kategorijā: Nojume sporta parkā – slidotavai un 

hokejam ziemā, skrituļošanai, velo braukšanai, futbolam, florbolam, basketbolam, velo 

polo un citām sporta un aktīvās atpūtas aktivitātēm vasarā Tīrainē; Stāvlaukuma 

sakārtošana Skultē; Publiski pieejamu pludmales volejbola laukumu izbūve Jaunmārupē. 

Mazo projektu kategorijā: Kāpšanas sienas izveide Mārupes novadā, Šūpoles bērniem ar 

īpašām vajadzībām; Dzeramā ūdens brīvkrāns uz Mārupītes gatves promenādes; Dabiskā 

pļava Mārupes pilsētas centrā; Pārtikas skapis; Galda spēles Mārupes bibliotēkā. 

K.Rimša norāda, ka visvairāk balsu saņēma pirmie 6 projekti, kur visi ir lielo projektu 

kategorijā un tikai 7.vietā bija augstākais mazās kategorijas projekts. Papildus, atbalstot 

arī 4.,5. un 6.projektu būtu plašāk pārstāvētas novada apkaimes, jo papildus Tīraines, 

Jaunmārupes un Skultes apkaimei, tiktu realizēti arī projekti Mārupes, Tēriņu un Salas 

apkaimēs. Tādējādi tiek rosināts nodot informāciju deputātiem ar lūgumu nākamā gada 



budžetā atbalstīt arī projektus: Multifunkcionāls sporta laukums- Sniķeru ielā 31, 

Labiekārtot esošo sporta un atpūtas teritoriju pie jauniešu centra “Hēlijs”, Spuņciema 

velotrasīte. 

Pēc diskusijām, vienbalsīgi tiek pieņemts lēmums: virzīt priekšlikumu par papildus 

projektu: Multifunkcionāls sporta laukums- Sniķeru ielā 31, Labiekārtot esošo sporta un 

atpūtas teritoriju pie jauniešu centra “Hēlijs”, Spuņciema velotrasīte, iekļaušanu nākamā 

gada budžeta ietvaros, kā iniciatīvu no Apkaimju konsultatīvās padomes. 

  

Klātesošie tiek aicināti uz diskusiju par 2025.gada Līdzdalības budžeta konkursa budžetu. 

Vai budžets kopumā ir nepieciešams palielināt, pašlaik tas ir 250 000,00 EUR. Klātesošie 

ierosina palielināt Līdzdalības budžeta konkursa budžetu 0,5% pret 2024.gada Mārupes 

novada pašvaldības budžeta prognozi. 

 

3. Diskusija- kā nākamgad organizēt apkaimju svētkus, paredzot to jau pašvaldības 

budžetā . 

I.Krēmere sāk, ka jau iepriekšējās konsultatīvās padomes sanāksmēs notika diskusijas par 

to, kā aktivizēt apkaimes, iedzīvotājus, kā vairot lokālpatriotismu. Šogad “Mārupe mūsu 

mājas” ietvaros notika pirmais apkaimju svētku projekts sadarbībā ar  “Pierīgas partnerību” 

– Tīraines apkaimes svētki. Izsaka priekšlikumu, kā nākamgad organizēt apkaimju svētkus, 

paredzot to jau pašvaldības budžetā. Piedāvā “Mārupe- mūsu mājas” ietvaros veidot 

atsevišķu kvotu, tikai apkaimju svētkiem. Izsludinot “Mārupe- mūsu mājas” projektus, ir 

visi sabiedrisko aktivitāšu projekti un atsevišķi “apkaimju svētki”. Provizoriski kvota 

vieniem apkaimju svētkiem varētu būt 5 000,00 euro. Uzsver, ka liels darbs būs jāveic 

Tūrisma un uzņēmējdarbības aģentūrai sabiedrības aktivizēšanā, iedrošināšanā un 

informēšanā. Klātesošos aicina uz diskusiju. 

K.Rimša norāda, ka būtiskā nozīme, ko vajadzētu iegūt no apkaimju svētku organizēšanas 

ir aktīvo iedzīvotāju piesaiste svētku laikā. I.Bērziņa uzsver, ka apkaimju svētkos svarīgs 

faktors ir tas, kad kaimiņš iepazīst kaimiņu. Dalās ar savu pieredzi svētku organizēšanā. 

Izceļ, ka svarīgākā lieta ir ka, cilvēki sanāk kopā un sarunājās savā starpā. G.Ruskis dalās 

ar pieredzi Tīraines svētku organizēšanā. Uzsver, ka šāda iniciatīva ir jāturpina. Piekrīt 

piedāvātam priekšlikumam par kvotas piešķiršanu 5000,00 euro un izsaka priekšlikumu 

par Pašvaldības iesaisti organizatoriskā daļā, iespēju robežās. I.Zariņa pauž pārliecību, 

ka ir jārīko apkaimju svētki, bet nedrīkst vērtēt pasākuma izdošanos vai neizdošanos no tā 

cik daudz cilvēku apmeklēja pasākumu.  

Nolemts: Atbalstīt apkaimju svētku iekļaušanu Mārupe – mūsu mājas nolikumā kā 

atsevišķu apkaimju konkursu, vieniem apkaimju svētkiem paredzot vismaz 5000,00 eur, 

sākotnēji atbalstot vismaz trīs apkaimju svētkus gadā. 

 

4. Citi jautājumi 

• Lielās ielas, Mārupē, gājēju ietve 



I.Krēmere informē klātesošos par Lielās ielas gājēju-velo celiņu. Ir uzsākta gājēju-velo 

celiņa būvprojekta izstrāde, šobrīd notiek iepirkums. Nākamgad šis būvprojekts tiks 

izstrādāts. Min šķēršļus, kas traucē realizēt gājēju ceļa izbūvi- privātīpašumi. Tiek meklēts 

labākais risinājums gājēju ceļa izbūvē. Kā arī Kantora un Lielās ielas krustojumā tiks 

uzstādīt luksofors. 

• Prezentācija: “Omnigym” – āra trenažieri. 

I.Krēmere informē, ka Omnigym pārstāvji nevarēja ierasties, bet ir atsūtījuši prezentāciju, 

ar kuru arī iepazīstina klātesošos ar SIA “Omnigym Latvia” āra spēka trenažieriem. 

Uzņēmums izsaka piedāvājumu Mārupes novadam - iesaistīties iedzīvotāju iesaistes 

pētījumā, ko veic vairākās Latvijas pašvaldībās. Projekta ietvaros tiek piedāvāts uz 5 

nedēļām publiski pieejamā vietā izvietot 9 āra trenažierus, ko iedzīvotājiem būtu iespēja 

izmēģināt un novērtēt, noskenējot QR kodu. Perioda beigās apkopojot atgriezenisko saiti, 

uzņēmums iepazīstinās pašvaldību ar apmeklējumu statistiku, lai pašvaldība varētu 

novērtēt iedzīvotāju aktivitāti un to vai šāda veida objekti būtu pieprasīti pašvaldības 

teritorijā. 

Papildus tam, trenažieri ir aprīkoti ar sensoriem, kas sniegs reālus analītiskos datus par to, 

cik aktīvi tie izmantoti - cik stundas, kurās dienās, kādos laikos utt. Līdz ar to, pašvaldībai 

būs vērtīga informācija, ko var izmantot, lai izvērtētu turpmākās investīcijas. Piedāvātais 

trenažieru izmantošanas laiks-  5 nedēļas. 

Padomes dalībnieki diskutē par vietu, kur šādu pilotprojektu veikt. 

Nolemts: pirms lēmuma pieņemšanas tiks veikta Mārupes novada pašvaldības iedzīvotāju 

aptauja par vēlamo trenažieru atrašanās vietu. Kā arī pirms aptaujas nepieciešams 

sazināties ar SIA “Omnigym Latvia” pārstāvi, precizējot datumus un citas detaļas. 

 

• Par skrejriteņu izvietošanas jautājuma sakārtošanu Mārupes novadā. 

(A.Nipers) 

A.Nipers aktualizē skrejriteņu izvietošanas problēmu Mārupes novadā. Uzsver, ka šis 

jautājums jau iepriekš tika skatīts Apkaimju konsultatīvās padomes sanāksmē. Turpina, 

Rīga sāk ieviest mikromobilitātes rīku novietošanas zonas, mēģina identificēt tās vietas, 

kur varētu šos skrejriteņus novietot. Izsaka priekšlikumu, ka Mārupes novadā arī būtu 

jāizstrādā vadlīnijas un jāidentificē vietas kur novietot šos īres skrejriteņus. V.Kārkliņš 

izsaka piebildi, pašlaik likums neļauj ierobežot skrejriteņu izvietošanu. Uzsver, ka tā ir visu 

pašvaldību problēma. Pašlaik notiek normatīvo aktu grozījumi, lai nostiprinātu tiesības 

pašvaldībām noteikt konkrētas vietas gan skrejriteņu gan nomas mašīnu novietošanai.. 

Sanāksmes dalībnieki nolemj  šo jautājumu izskatīt atkārtoti pēc normatīvo aktu izmaiņu 

stāšanās spēkā.  

 

 

SANĀKSMI BEIDZ:  plkst. 19:00 



 

 

PIEŅEMTIE LĒMUMI:   

Nolemts: 

 

• Nolemts, uz domes sēdi virzīt apstiprināšanai sekojošus projektus līdzdalības budžeta 

2024.gadam ietvaros: lielo projektu kategorijā: Nojume sporta parkā – slidotavai un 

hokejam ziemā, skrituļošanai, velo braukšanai, futbolam, florbolam, basketbolam, velo 

polo un citām sporta un aktīvās atpūtas aktivitātēm vasarā Tīrainē; Stāvlaukuma 

sakārtošana Skultē; Publiski pieejamu pludmales volejbola laukumu izbūve 

Jaunmārupē. Mazo projektu kategorijā: Kāpšanas sienas izveide Mārupes novadā, 

Šūpoles bērniem ar īpašām vajadzībām; Dzeramā ūdens brīvkrāns uz Mārupītes gatves 

promenādes; Dabiskā pļava Mārupes pilsētas centrā; Pārtikas skapis; Galda spēles 

Mārupes bibliotēkā. 

• Virzīt priekšlikumu par papildus projektu: Multifunkcionāls sporta laukums- Sniķeru 

ielā 31, Labiekārtot esošo sporta un atpūtas teritoriju pie jauniešu centra “Hēlijs”, 

Spuņciema velotrasīte, iekļaušanu nākamā gada budžeta ietvaros, kā iniciatīvu no 

Apkaimju konsultatīvās padomes. 

• Ierosināt palielināt Līdzdalības budžeta konkursa finansējumu 0,5% apmērā pret 

2024.gada Mārupes novada pašvaldības budžeta prognozi. 

• Atbalstīt apkaimju svētku iekļaušanu Mārupe – mūsu mājas nolikumā kā atsevišķu 

apkaimju konkursu, vieniem apkaimju svētkiem paredzot vismaz 5000,00 euro, 

sākotnēji atbalstot vismaz trīs apkaimju svētkus gadā. 

• Atkārtoti izskatīt jautājumu par skrejriteņu izvietošanas sakārtošanu Mārupes novadā 

pēc normatīvo aktu grozījumu stāšanās spēkā. 

• Veikt Mārupes novada pašvaldības iedzīvotāju aptauju par vēlamo Omnygim 

trenažieru atrašanās vietu. 

 

PIELIKUMĀ: 

1. Prezentācija.  

 

 

Sanāksmi vadīja:                         Padomes priekšsēdētājs 

                            Kaspars Rimša 

 

Protokolēja:      Attīstības un plānošanas pārvaldes  

                  Vadītāja palīgs 

          Iveta Mūrniece 

 



         


